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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och vice ordföranden Andréa 
Hedin (M) utses att justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 6 november 2024. 
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§ 2 
Information från förvaltningen  

Beslut  
  
2.1 Kärrtorps gymnasium 
Joachim Håkansson, gymnasiedirektör, informerar om avvecklingen 
av Kärrtorps gymnasium. 
  
2.2 Trygghet och studiero i Stockholms stads skolor 
Peter Bragner, grundskoledirektör, informerar om rapporten 
Trygghet och studiero i Stockholms stads skolor. 
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§ 3 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
3.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 14 oktober 2024 
Protokollet från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 14 
oktober 2024 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
3.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens, 
förskolenämndens och SISAB:s råd för funktionshinderfrågor 
den 16 oktober 2024 
Protokollet från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 16 oktober 2024 anmäls 
och läggs till handlingarna. 
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§ 4 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2024/228 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/228-14 Anmälan av beslut från 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens nämnder 
oktober 2024 

 UTBF 2024/228-14.1 KF § 15 Miljöprogram 2030 
 UTBF 2024/228-14.2 § 4 KS EKTU Kista grundskola - 

köksrenovering 
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§ 5 
Anmälan av delegationsbeslut och inkomna handlingar  
UTBF 2024/209 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 15 oktober 2024 
(bilaga a). 

2. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands enligt ärendegrupp 407a och 
avslag om medgivande om att fullgöra skolplikten på annat 
sätt enligt ärendegrupp 417 (bilaga b). 

3. Kontorsutlåtande - Bildning, utbildning och delaktighet - 
folkbildningspolitik i en ny tid (bilaga c). Dnr UTBF 
2024/5185. 

4. Ordförandebeslut – Förlängning av beslut om avstängning 
av gymnasieelev (bilaga d). Dnr UTBF 2024/6031. 

5. Kontorsutlåtande – Förslag till uppräkning av programpriser 
och strukturtillägg inom gymnasieskolan för 2025 (bilaga e). 
Dnr UTBF 2024/5965. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/209-39 Sammanställning - Delegationsbeslut 
och inkomna handlingar oktober 2024 

 UTBF 2024/209-36.1 Bilaga a Delegationsbeslut till och 
med den 15 oktober 2024 

 UTBF 2024/209-36.2 Bilaga b Varaktig vistelse utomlands 
och medgivande om att fullgöra skolplikten på annat sätt 

 UTBF 2024/209-36.3 Bilaga c Kontorsutlåtande - Bildning, 
utbildning och delaktighet- folkbildningspolitik i en ny tid 

 UTBF 2024/209-37 Bilaga d Ordförandebeslut - Förlängning 
av beslut om avstängning av elev 

 UTBF 2024/209-38 Bilaga e Kontorsutlåtande - Förslag till 
uppräkning av programpriser och strukturtillägg inom 
gymnasieskolan för 2025 
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§ 6 
Månadsprognos september 2024  
UTBF 2024/1529 
 

Beslut  
Månadsrapporten för september månad 2024 godkänns och läggs 
till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1529-16 Månadsprognos september 2024 
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§ 10 
Kärrtorps gymnasium  
Beslut om avveckling 
UTBF 2024/4557 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att stänga antagningen till Kärrtorps gymnasium från 
och med läsåret 2025/26. 

2. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
förslag att befintliga elever på Kärrtorps gymnasium får 
fortsätta sin utbildning på skolan fram till och med läsåret 
2026/27. 

3. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
förslag att avveckla Kärrtorps gymnasium efter läsåret 
2026/27. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Elevantalet och söktrycket till Kärrtorps gymnasium har under flera 
år minskat. Förvaltningen och skolledningen har gjort ett flertal 
insatser för att vända trenden, men med begränsad effekt. 
Minskande elevantal och minskande klasstorlekar har gjort att 
skolan har haft ett betydande underskott under ett flertal år. Till det 
kommer lokalkostnader, där endast hälften av skollokalernas 
kapacitet används. 
  
Förvaltningens samlade bedömning är att det, trots flertalet insatser, 
är mycket svårt att vända skolans måluppfyllelse när det gäller 
utbildningsresultat, som andel elever med examen, genomströmning 
och betygsutvecklig. Skolan har över tid även haft vikande resultat 
avseende studiemiljön, vilket visas i resultat från elevenkäten om 
frånvaro, trygghet och studiero. Elevernas nöjdhet med skolan är 
mycket låg. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att stänga antagningen till 
Kärrtorps gymnasium från och med läsåret 2025/26. Fortsatt 
föreslår utbildningsförvaltningen att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens förslag att befintliga elever på Kärrtorps gymnasium 
får fortsätta sin utbildning på skolan fram till och med läsåret 
2026/27. Utbildningsförvaltningen föreslår avslutningsvis att 
utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att avveckla 
Kärrtorps gymnasium efter läsåret 2026/27. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi ser att nämnden behöver en plan för hur man ska hantera 
skolorna i Söderort. Då Södermalm har ett vikande 
elevunderlag men skolorna där sannolikt fortsatt kommer att 
ha högt söktryck riskerar det drabba skolor söder om söder, 
och då kan fler skolor i ytterstaden behöva stänga. Det vore 
olyckligt ur stadsutvecklingsperspektiv och staden behöver 
därför ta ett helhetsgrepp kring frågan. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/4557-1 (Godkänd - R 2) Tjänsteutlåtande - 
Kärrtorps gymnasium 
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§ 12 
Trygghet och studiero i Stockholms stads skolor  
Rapport 2024 
UTBF 2024/5059 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner rapporten ”Trygghet och studiero i 
Stockholms stads skolor 2024”. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige har gett utbildningsnämnden i uppdrag att 
årligen utarbeta en rapport om trygghet och studiero i stadens 
skolor. Årets rapport utgörs av en fördjupad analys av resultaten 
från stadens elevenkäter; trygghet och studiero i grundskolan och 
trygghet i gymnasieskolan. 
  
Årets sammanställning av resultat från elevenkäterna visar på en 
positiv utveckling över tid avseende såväl trygghet som studiero i 
stadens skolor. Samtidigt finns utmaningar på enskilda skolor och i 
enskilda klasser. Därför arbetar förvaltningen systematiskt och 
löpande med att följa upp skolornas arbete, identifiera skolor i 
behov av stöd, och vid behov sätta in lämpliga insatser. 
  
Den positiva utveckling som ses över tid kan ses som ett kvitto på 
att det arbete som bedrivs på olika nivåer i staden ger resultat, men 
kräver uthållighet och saknar enkla lösningar. För att fortsatt stärka 
arbetet och resultaten framåt anser utbildningsförvaltningen att det 
är viktigt att ett brett perspektiv på frågorna om trygghet och 
studiero genomsyrar hela styrkedjan. Förvaltningen ser det som 
önskvärt att föra samman uppdragen om årlig rapportering av 
trygghetsarbetet respektive elevhälsoarbetet till ett samlat uppdrag. 
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Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner rapporten ”Trygghet och studiero i Stockholms stads 
skolor 2024”. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Moderaternas (M), Liberalernas (L) och Centerpartiets (C) förslag 
till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
  

2. Att utbildningsförvaltningen fortsatt rapporterar 
uppgifter om trygghet och studiero i en samlad rapport 
till utbildningsnämnden. 
  

3. Att därutöver anföra: 
  
Att bygga upp skolor som uppfattas som trygga och där varje 
klassrum präglas av studiero är något som tar tid men som 
snabbt kan raseras om inte arbetet prioriteras. En stor del av 
arbetet behöver göras redan i de tidiga årskurserna för att 
bygga en kultur bland eleverna och en förväntan på hur 
lektioner ska vara som de sedan kan bära med sig upp i de 
högre årskurserna. 
  
Även om en positiv trend kan urskiljas inom flera 
frågeområden i rapporten är andelen elever som inte kan 
studera i lugn och ro på lektionerna fortsatt på oacceptabla 
nivåer. Stökig miljö i enskilda klassrum går ut över elevernas 
studieresultat och gör att elever som är i behov av ett visst 
särskilt stöd kan behöva mer omfattande insatser om det 
grundläggande lugnet inte kan säkerställas. 
  
Rapporten belyser vikten av att lärare har mandatet och 
verktygen för att vara den självklara ledaren i klassrummet. 
Inom enskilda skolor kan det skilja sig väsentligt mellan olika 
klasser hur eleverna upplever tryggheten och studieron. I en 
handfull skolor finns det en omfattande spridning där i elever 
i vissa klasser på en skola upplever närmare en 
hundraprocentig studiero medan det på samma skola finns 
andra klasser inom samma årskurs där bara hälften upplever 
samma sak. Arbetet med att sprida goda exempel och 
evidensbaserade metoder behöver därför stärkas och 
prioriteras. 
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För att som huvudman kunna fullfölja vårt ansvar kring 
kvalitén och tryggheten i våra verksamheter är det avgörande 
att statistik är transparent och tillgänglig för förtroendevalda 
och andra intressenter såväl internt som externt. Det finns 
utvecklingspotential i hur tryggheten och studieron följs upp 
på aggregerad nivå i skolan men vi anser att det inte som 
förvaltningen föreslår är önskvärt att uppföljningen av 
studieron enbart ska ske inom ramen för det systematiska 
kvalitetsarbetet. Uppföljningen bör även fortsatt ske som en 
egen rapport till utbildningsnämnden. 
  
En del av utvecklingsarbetet framgent bör vara fördjupningar 
i skillnader mellan klassrummen och differensen mellan den 
upplevda tryggheten bland eleverna. Det framkommer 
oroande uppgifter gällande att flickor i lägre utsträckning än 
andra vågar ställa frågor under lektionerna och vi ser ett 
behov av att förvaltningen vidare ska ställa och analysera 
frågor inom detta tema. Alla fördjupade insikter kring 
verkligheten i skolornas klassrum är berikande och kan ge 
svar på vad som behöver förstärkas för att främja trygghet 
och studiero i våra skolor. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) 
och Claes Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och 
ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Särskilda uttalanden 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi delar inte den övervägande positiva bilden som 
förvaltningen anför utifrån rapporten om trygghet och 
studiero. Höga siffror på trygghet uppmäts visserligen på 
många håll med siffrorna vad gäller studieron går det 
omöjligt att vara nöjd med. 
  
För flickor i årskurs 8 uppger så få som 52 procent att de kan 
arbeta i lugn och ro på lektionen. Vi noterar också den låga 
tryggheten som uppmäts för flickor som går på 
introduktionsprogram och yrkesprogram på gymnasiet. Vi har 
tidigare uppmärksammat det sociala klimatet på 
yrkesprogram där det förekommer kränkande behandling av 
flickor i miljöer där pojkar är starkt överrepresenterade. 
Värderingsarbetet på yrkesprogram behöver stärkas och 
kulturen förbättras. 
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Medan majoritetens initiativ lyser med sin frånvaro har 
Liberalerna kommit med en rad förslag på åtgärder för att 
hantera trygghet och studieron. Ett exempel är förslag på 
studieroteam. Vi vill se en fördjupad samverkan och 
samhandling med socialtjänsten kring elever med 
beteendeproblem för att stärka elevernas möjlighet till 
skolframgång och skolans lärande uppdrag. De skolsociala 
teamen bör utvecklas för att hantera beteendestörningar i 
skolmiljön, men majoritetens inställning är att socialtjänsten 
inte ska arbeta med beteendestörningar i skolan. 
  
Tråkigt nog ser vi även att socialtjänsten under det rödgröna 
styret börjar falla ifrån i arbetet med komplex skolfrånvaro, 
och hänvisar sådana ärenden som att det enbart är skolans 
frågor att hantera. 
  
Förvaltningen skriver att det vore önskvärt att föra samman 
uppdragen om årlig rapportering av trygghetsarbetet 
respektive elevhälsoarbetet till ett samlat uppdrag. Detta för 
att undvika sammanblandning av begrepp och möjliggöra en 
separat rapport med tydligt fokus på trygghet. Men om 
studieron, som förvaltningen föreslår, ska följas upp i det 
systematiska kvalitetsarbetet snarare än i den föreslagna 
samlade rapporten om trygghet- och elevhälsoarbete blir det 
inte lika transparent för nämnden att ta del av utvecklingen. 
Vi är således tveksamma till detta förslag. 
  

Linnéa Vinge (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi välkomnar rapportens besked om att tryggheten och 
studieron överlag har förbättrats i Stockholms skolor. Detta är 
ett positivt steg för våra elevers utbildningsmiljö. Samtidigt är 
det oroande att det fortfarande finns skolor där dessa 
förbättringar uteblivit. 
  
För att säkerställa att tryggheten förbättras i alla Stockholms 
skolor föreslår Sverigedemokraterna i budgeten för 2025 att 
staden ökar satsningarna på trygghetsskapande åtgärder och 
utrustning. Vi föreslår även att stadens skolor ska kunna få 
stöd av pedagogiskt utbildade säkerhetsvakter i situationer 
med stök och oro i klassrummen och på skolområdet. 
  
Sverigedemokraterna godkänner rapporten men understryker 
vikten av ett fortsatt och intensifierat arbete för att alla elever 
i Stockholm ska uppleva ökad trygghet i skolan. Genom detta 
främjar vi också en bättre studiero och en mer gynnsam 
inlärningsmiljö. 
  

Sida 14 (26)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-10-24 

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan 
Jönsson (L) och Claes Nybergs (C) förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5059-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Rapport trygghet och studiero 2024 

 UTBF 2024/5059-1.1 Bilaga - Trygghet och studiero rapport 
2024 
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§ 16 
Motion om yrkesgymnasium  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/544 
UTBF 2024/2847 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Jan Jönsson (L) om 
yrkesgymnasium till utbildningsnämnden för yttrande. Motionären 
lyfter flera utmaningar kopplade till gymnasieskolans yrkesprogram 
och föreslår mot den bakgrunden dels att staden inrättar ett 
yrkesprogramråd, dels att staden utreder försök med yrkesprogram 
på skolor i innerstaden med teoretisk profil. 
  
Förvaltningen konstaterar att stadens skolor genom studie- och 
yrkesvägledning redan bedriver ett aktivt arbete i syfte att stärka 
elevers valkompetens. Fortsatt har förvaltningen vidtagit flera 
åtgärder för att öka attraktiviteten hos stadens yrkesutbildningar, 
exempelvis genom deltagande i Yrkeskampen och genom värdskap 
för Yrkes-SM 2026. Förvaltningen bedriver också ett löpande 
arbete med planering och dimensionering av det utbud av 
utbildningar som erbjuds på stadens gymnasieskolor och har redan 
påbörjat ett arbete med att utreda förutsättningarna för att starta ett 
yrkesprogram på någon av stadens gymnasieskolor som idag 
domineras av högskoleförberedande program. Därtill bedriver 
förvaltningen en omfattande samverkan med närings- och 
arbetslivet, med närsamhället och med andra organisationer enligt 
motionens intentioner, exempelvis genom lokala programråd och 
inom ramarna för arbetet i den gemensamma gymnasieregionen. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att tillstyrka motionen. 
3. Att därutöver anföra följande: 

  
Vi vill tacka förvaltningen för svaret på vår motion, och gläds 
åt det positiva gensvaret. Det är bra att förvaltningen ser 
vikten av att kompetensråden arbetar med frågor som 
ytterligare kan öka attraktiviteten för och minska motståndet 
emot att välja och även slutföra ett yrkesprogram. 
  
Förvaltningen adresserar dock inte den aspekt som motionen 
lyfter kring det sociala klimatet på yrkeslinjerna där tjejer är 
underrepresenterade. Som trygghet- och studierorapporten 
visar är flickor på introduktionsprogram och yrkesprogram de 
som känner sig mest otrygga. 
  
Vi menar att det bästa sättet att arbete samlat kring 
bemanning och rekrytering och få fler att söka 
yrkesgymnasium är att inrätta ett yrkesprogramsråd där 
staden samlar representanter för näringslivs- och fackliga 
organisationer, välfärdsorganisationer, samt 
Stockholmsregionen. 
  
Ett led i att försöka höja yrkesprogrammens attraktivitet, 
menar vi, borde vara att specifikt se över om det går att 
placera ett sådant program på en av stadens populära 
innerstadsskolor. Vi ser också att många elevers val följer hur 
skolorna ligger till kollektivtrafiken. Man bör därför också 
tänka att placerar man yrkesgymnasium på attraktiv 
innerstadsskola ska det vara en skola många kan resa till. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Jan 
Jönsson (L). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/2847-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Yrkesgymnasium 

 UTBF 2024/2847-1.1 Motion om yrkesgymnasium 
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§ 17 
Motion om Skolfrid  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/543 
UTBF 2024/2845 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om Skolfrid” av Jan 
Jönsson (L) till utbildningsnämnden för yttrande. I motionen 
presenteras programmet ”Skolfrid” samt ett uppdrag åt 
kommunfullmäktige att anta ett program i enlighet med ”Skolfrid”. 
  
”Skolfrid” innebär en utvidgning av frågan om trygghet och 
studiero. Eleven ska vara trygg på väg till skolan, i klassrummet, på 
rasten och när eleven går hem från skolan. För ett upprättande av 
Skolfrid menar skribenten, krävs en kontinuerlig process med flera 
inblandade parter: lärare, skolledning, elevhälsa, elever, föräldrar, 
socialtjänst, polis och andra aktörer. 
  
Utbildningsförvaltningen ser positivt på samverkan mellan skola, 
hem, socialtjänst, polis och andra aktörer som stärker elevernas 
lärande och trygghet. Förvaltningen menar att många av de punkter 
som finns i skribentens program redan omhändertas av 
förvaltningen och av stadens skolor. De övriga punkterna om 
specifika satsningar eller modeller som skribenten vill uppdra åt 
skolan och professionerna ligger, anser förvaltningen vidare, inom 
ramen för rektors beslut om den inre organisationen och fördelning 
av resurser eller i lärarnas uppdrag kring lärande. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att nämnden i sitt remissvar bifaller motionen. 
3. Att därutöver anföra följande: 

  
Vi gläds åt förvaltningens utförliga svar och välkomnar att 
man är positiva till flertalet av våra förslag. 
  
Lärarens uppgift är att undervisa och bidrar främst till 
tryggheten och studieron genom att skapa ett klimat i 
klassrummet med tydliga förväntningar och fokus på lärande. 
Vi menar att skolan är så viktig att alla samhällsresurser 
måste sluta upp bakom skolan och aktörer som socialtjänst 
och polis samhandla med skolan, i syfte att uppnå skolfrid 
och därmed möjliggöra för skolan att fokusera på sitt lärande 
uppdrag. 
  
Tyvärr ser vi att kränkningsanmälningarna under året ökat 
kraftigt för andra året i rad. Detta återspeglas i elevernas 
upplevelser av trygghet och studiero, där resultaten sjunkit 
eller stagnerat på områdena. För flickor i årskurs 8 uppger så 
få som 52 procent att kan arbeta i lugn och ro på lektionen. 
Liberalerna har kommit med en rad förslag på åtgärder för 
skolfrid och för att hantera tryggheten och studieron. 
Dessvärre lyser majoritetens brist på initiativ och reformvilja 
med sin frånvaro på detta område. Tråkigt nog ser vi även att 
socialtjänsten under det rödgröna styret börjar falla ifrån i 
arbetet med komplex skolfrånvaro, och hänvisar sådana 
ärenden som att det enbart är skolans frågor att hantera. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Jan 
Jönsson (L). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/2845-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om skolfrid 

 UTBF 2024/2845-1.1 Motion om skolfrid 
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§ 18 
Motion om att andelen fackutbildade skolbibliotekarier 
måste öka  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/541 
UTBF 2024/2842 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om att andelen 
fackutbildade skolbibliotekarier måste öka” av Jan Jönsson och 
Isabel Smedberg-Palmqvist (båda L) till utbildningsnämnden för 
yttrande. Enligt motionen föreslås att fullmäktige tar beslut om att 
säkerställa att andelen fackutbildade skolbibliotekarier i Stockholms 
skolor ökar, för att framåt uppnå målet om 100 %. 
  
Utbildningsförvaltningen instämmer i vikten av att alla elever har 
tillgång till skolbibliotek med kvalificerad personal. Detta är något 
som tydligt framgår i Skolbiblioteksplan för skolor och förskolor i 
Stockholms stad 2021–2025. I skolbiblioteksplanen, liksom i 
stadens budget för 2024, anges också att målet för andelen skolor 
med fackutbildade bibliotekarier ska öka. Detta utgör med andra ord 
redan nu ett pågående utvecklingsarbete inom 
utbildningsförvaltningen och andelen fackutbildad 
bibliotekspersonal ökar också successivt. Förvaltningen arbetar 
utöver detta med att förbereda för den nya lagstiftningen (prop. 
2023/24:164) som kommer innebära en nationell styrning för att 
öka andelen fackutbildade bibliotekarier. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att tillstyrka motionen. 
3. Att därutöver anföra följande: 

  
Vi tackar för förvaltningens positiva gensvar på vår motion 
och ser fram emot att majoriteten röstar för att bifalla den när 
den når Kommunstyrelsen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Jan 
Jönsson (L). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/2842-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om att andelen fackutbildade skolbibliotekarier 
måste öka 

 UTBF 2024/2842-1.1 Motion om om att andelen 
fackutbildade skolbibliotekarier måste öka 
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§ 19 
Om arbetet för elever med funktionsnedsättning  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2024/3427 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson (L) har lämnat in skrivelsen ”Om arbetet för elever med 
funktionsnedsättning” till utbildningsnämnden. I skrivelsen 
hänvisas till rapporten ”Så funkar skolan! En rapport från föräldrar 
till barn med funktionsnedsättning i Stockholms stad”. 
  
I skrivelsen önskas svar på hur förvaltningens arbete ser ut för att 
säkerställa att elever med funktionsnedsättning får en fullvärdig 
utbildning och om förvaltningen tänker implementera åtgärder 
utifrån rapporten ”Så funkar skolan!”. 
  
Förvaltningen vill framhålla att elevhälsa och stöd till elever med 
olika typer av funktionsnedsättningar varit prioriterade områden i 
Stockholms kommunala skolor under flera år och att arbetet med att 
stödja skolorna att få den gruppen elever att nå målen kommer att 
fortsätta. Förvaltningen strävar alltid efter att nå en hög och jämn 
kvalitet på den undervisning som erbjuds och har sedan flera år 
fokus på kunskapshöjande insatser om olika funktionsnedsättningar, 
för olika yrkesgrupper i skolan. 
  
Förvaltningen delar bilden av att vi behöver öka kunskapen om hur 
barn och elever med funktionsnedsättning har det socialt och 
kunskapsmässigt. Det är en svår balansgång mellan samhällets 
kunskapsintresse och individers rätt till personlig integritet. Unga 
med funktionsnedsättning är en utsatt grupp vars integritet behöver 
värnas särskilt. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Förvaltningen poängterar i sitt svar att om en elev erbjuds en 
plats i en central särskild undervisningsgrupp innebär det 
oftast ett skolbyte. Att byta skola, skriver förvaltningen, kan i 
dessa särskilda fall vara en förutsättning för att eleven ska få 
möjlighet att få alla sina behov tillgodosedda. Men det är inte 
CSU-grupper vi menar när vi i vår skrivelse hänvisar till 
Funktionsrätts rapport ”Så funkar skolan!” som visar hur 
elever med funktionsnedsättning blir uppmanade att byta 
skola, bara på grundval av att den skola eleven valt inte anser 
sig ha möjlighet att tillgodose elevens stödbehov. 
  
Vidare skriver förvaltningen att det i rapporten framgår att 
nästan hälften av dem som besvarat enkäten, som legat till 
grund för analysen, har barn inskrivna i fristående skolor eller 
i skolor i andra kommuner. Verksamheter som förvaltningen 
saknar inblick i. 
  
Vi konstaterar således att förvaltningen inte besvarar vår 
fråga. Är det till exempel så att elever med 
funktionsnedsättning i fristående skolor blir tillbakahänvisade 
till kommunala skolor? Och är det så att elever med 
funktionsnedsättning även i kommunala skolor blir 
uppmanade att byta skola? 
  
Vi kan konstatera att utifrån rapporten verkar 
valfrihetssystemet inte gälla för elever i behov av stöd, när så 
många blir uppmanade att byta skola. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/3427-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skrivelse om arbetet för elever med funktionsnedsättning 

 UTBF 2024/3427-1 Skrivelse från Liberalerna om arbetet för 
elever med funktionsnedsättning 
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§ 20 
Intag för resursskolor  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) 
UTBF 2024/3428 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson (L) har i en skrivelse ställt frågor mot bakgrund av den 
förändrade regleringen i skollagen för intag till fristående 
resursskolor. Frågorna avser också hur utbyggnaden av stadens 
egna särskilda undervisningsgrupper påverkat söktrycket mot 
resursskolorna. 
  
Förvaltningen har ingen insynsmöjlighet i hur förändringen 
påverkat antagningen till de fristående resursskolorna. Om och hur 
förändringen påverkat de kommunala skolorna är alltför tidigt att 
analysera. De senaste åren har förvaltningen följt utvecklingen av 
antalet elever i stadens egna särskilda undervisningsgrupper, 
fristående resursskolor samt SU-grupper i övriga fristående skolor. 
Antalet elever i såväl kommunala särskilda undervisningsgrupper 
som i fristående resursskolor har ökat kraftigt. 
  
Förvaltningen konstaterar att utbyggnaden av särskilda 
undervisningsgrupper i de kommunala skolorna skett parallellt med 
att strukturbidraget till fristående resursskolor höjts kraftigt. Detta 
försvårar analysen av vad som kan ligga bakom 
elevantalsutvecklingen i de fristående resursskolorna. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2024/3428-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Svar 

på skrivelse om resursskolor 
 UTBF 2024/3428-1 Skrivelse från Liberalerna angående 

intag för resursskolor  
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§ 21 
Övriga frågor  

Beslut  
  
Skrivelser för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar följande skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning: 
  

 Skrivelse från Moderaterna (M) och Liberalerna 
(L) angående kompetensutveckling kring utredning om 
särskilt stöd 

 Skrivelse från Moderaterna (M) och Liberalerna 
(L) angående hot och våld i skolan 

 Skrivelse från Liberalerna (L) och Moderaterna (M) om 
introduktionsprogram på innerstadsskolor 

 Skrivelse från Liberalerna (L) och Moderaterna 
(M) angående val av gymnasium för placerade barn 

 Skrivelse från Liberalerna (L) och Moderaterna 
(M) angående situationen kring Östra reals skolgård 
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